
VRAAG 
 
 
Hasselt, 14 september 2015 
 
Aan het kabinet van de provinciegriffier Provincie Limburg 
Universiteitslaan 1 
3500 Hasselt 
 
Schriftelijke vraag: Fruitdiefstal 
 
Geachte voorzitter, 
Geachte griffier, 
Beste gedeputeerde 
 
Naar aanleiding van bijgevoegd krantenartikel zou ik graag een antwoord krijgen op onderstaande vragen: 
 

- Welke acties zijn er vanuit toerisme Limburg al ondernomen om fruitdiefstal (vanuit het 
fietsroutenetwerk) tegen te gaan? 

- Welk budget is hiervoor gebruikt? 
- Welk drukwerk is hiervoor opgesteld geweest? 
- Zijn er vanuit economie en landbouw ook initiatieven geweest? 

 
Zo ja: 
 

- Wanneer hebben deze acties plaatsgevonden? 
- Welk budget is hiervoor gebruikt? 
- Welk drukwerk is hiervoor opgesteld geweest? 

 
Met vriendelijke groeten, 
 
get. Mieke Claes 
N-VA-fractie 
 
 
Bijlage  
 
“Tegen fruitdieven kunnen we niks doen” 
 
Het Laatste Nieuws/Brabant-Hageland – 29 aug. 2015 
 
pag. 43 
 
De perenpluk gaat van start, maar het zijn niet alleen de seizoensarbeiders die naar het fruit graaien in het 
Hageland. Honderden fietsers en wandelaars lusten ook wel appels, peren en kersen recht van de boom. Maar 
het zijn de schaamteloze dieven die zakken fruit inladen die de fruittelers echt boos maken. 
 
Aan het begin van het nieuwe schooljaar trekken de fruittelers met een legertje seizoensarbeiders de rijen en rijen 
fruitbomen in om de peren te plukken. Later in de maand is het de beurt aan de appelen. En elk jaar stellen de 
telers vast dat de rijen langs de kant van de weg er wat kaler bij staan. "De bomenrijen vlak naast een fietsroute 
zijn het meest gegeerd", zegt Willem Hendrickx van Healthy Fruit in Zoutleeuw. "Daar ligt het fruit gewoon op de 
grond. Voorbijgangers plukken een peer of een appel, nemen er een beet van en laten die dan vallen omdat het 
fruit nog niet helemaal rijp is." 
 
 Healthy Fruit teelt ook kersen, ook die zijn in trek. "Veel kersen verdwenen in juli van onze bomen", stelde 
Willem vast. "En dat is niet alleen van een fietser die eens een kersje plukt. Soms plukken dieven hele zakken om 
dan op hun beurt te verkopen." 
 
Zakken verbergen 
 
Mario Vanhellemont van Fruitbedrijf Vanhellemont in Meensel-Kiezegem vindt het geen ramp als een 
voorbijganger een appeltje plukt. Maar ooit betrapte hij een dief die het grootschaliger aanpakte. "Ik zag hoe 
iemand zakken vol fruit vulde en die achter een paaltje verborg. De bedoeling was duidelijk om die later met de 
auto te komen oppikken. Tegen dat ik daar was, was die persoon alweer weg. Wat doe je ertegen? Je kan niet al 
je fruitpercelen omheinen, toch? Die dieven pikken ons fruit, maar ook het werk van de fruitplukkers. Als de 



plukkers op twee of drie rijen stoten die volledig zijn kaalgeplukt, kunnen ze enkele uren minder werken die dag 
Dat kost hen geld." 
 
Sproeimiddelen 
 
Een appel plukken is trouwens niet zonder risico. "Mensen weten niet dat het fruit nog besproeid wordt met 
gewasbeschermingsmiddelen tegen schadelijke insecten of ziektes. Dus blijven ze maar best van de peren en 
appels af", waarschuwt Willem Hendrickx van Healthy fruit. 
 
 Dat beaamt Luc Borgugnons van de Vakgroep Fruit Hageland. "De telers hanteren wachttijden tussen de 
sproeiperiode en de pluktijd. Maar fietsers en wandelaars kennen die wachttijden niet. Een stuk fruit plukken is 
dus een beetje op eigen risico. Vorig jaar hebben de fruittelers hun boomgaarden behandeld met een product 
om de peren te laten vallen, toen Rusland onze peren niet meer wilde. Toch werden er nog peren geplukt door 
voorbijgangers. Gezond? Ik denk het niet." 
 
Betrapt 
 
Fruitteler Willem Hendrickx heeft al vaker een voorbijganger betrapt op het plukken van een appel of een peer. 
Hij kent de excuses intussen al. "Soms zeggen ze dat ze zich van perceel hebben vergist. Of: het was maar om 
te proeven, ik was van plan die appel te betalen. Of ook nog: ik wilde controleren of de smaak al goed was. En: 
ik heb de peer opgeraapt onder de boom." 
 
 Voor Mario Vanhellemont blijft het diefstal. "Ik ga toch ook niet de groenten uit iemands moestuin halen? Als we 
iemand betrappen, vragen we de schade te betalen. In extreme gevallen halen we de politie erbij. Maar dat 
hebben we nog nooit gedaan." 
 
 Dat is nochtans het advies van Luc Vanoirbeek, adviseur tuinbouw van Boerenbond. "Een enkele appel of peer 
plukken, dat is geen ramp. Maar als je als teler iemand betrapt die een zak vult met fruit, dan heb je te maken 
met een dief. Dat moet je rapporteren aan de politie. Maar fruittelers doen dat niet graag. Hun oogst hangt 
buiten, onbeschermd. Als iemand wraak wil nemen, dan zijn ze heel kwetsbaar. Ik heb navraag gedaan naar 
hoeveel diefstallen er in de fruitstreek rond Sint-Truiden werden gerapporteerd. Het waren er nul." 
 
BART CLAES 
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Mevrouw Marijke Bergen 
provincieraadslid 
Heiweg 1 
3668 As 
 
Geachte mevrouw 
 
Betreft: schriftelijke vraag - fruitdiefstal op fietsroutenetwerk 
 
In antwoord op uw schriftelijke vragen d.d. 14 september 2015 over fruitdiefstal op basis van het krantenartikel, 
informeren wij u graag over de inspanningen die we hiervoor doen. Respect voor de fruittelers is een 
aandachtspunt dat we bij Toerisme Limburg vzw integreerde doorheen de jaren. 
 
Van april tot en met oktober verwelkomen we jaarlijks duizenden toeristen die komen genieten van wat onze 

meest fruitige regio te bieden heeft. Samen met de Haspengouwse gemeenten hebben we doorheen de jaren 

een sterk programma uitgewerkt. Zo openen heel wat fruittelers en -veilingen hun deuren voor rondleidingen, 

nocturnes, fruitterrassen of plukdagen, zijn er smaakvolle evenementen en kan er naar hartelust gefietst en 

gewandeld worden met behulp van fruitroutekaarten. 

Een bezoek aan de Haspengouwse fruitstreek is voor de toerist een schitterende ervaring. Toerisme moet echter 

ook voor alle bewoners en ook voor de fruitteler, iets zijn om naar uit te kijken. Daarom organiseerde Toerisme 



Limburg (sinds 2009) regelmatig overleg met de voorzitters van de landbouwraden in Haspengouw, de 

Boerenbond, de gemeentelijke landbouwdiensten en de afgevaardigden van de veilingen. 

Tijdens de fruitperiode worden er nu dagelijks rondleidingen in fruitbedrijven en -veilingen voorzien waar de 

toeristen uitleg krijgen over de fruitteelt en het werk van de fruitteler. De gidsen werden geïnformeerd over het 

fruittoerisme met aandacht voor de toerist die we respect voor het werk van de fruitteler wensen bij te brengen. 

Dit doen we door de gidsen informatie te laten overbrengen over de geïntegreerde fruitteelt, de fruitdiefstallen, 

het recreatief gebruik van landbouwwegen… 
Ook in onze toeristische communicatie informeren we – waar mogelijk - de toerist over het reilen en zeilen van 

een fruitbedrijf. Zoals onder andere over de geïntegreerde fruitteelt en de invloed van het weer op de fruitteelt. 

De slogan 'Pluk de dag, niet het fruit’ met vermelding “Respecteer het werk van de fruitteler en pluk geen fruit 

van de bomen, behalve tijdens de plukdagen.” werd door Toerisme Limburg ontwikkeld, sinds 2012 opgenomen 

in eigen communicatie en werd aan alle partners bezorgd om op te nemen in hun communicatie.  

 

Voorbeelden: in Wellen nam men het initiatief om samen met de landelijke gilde bordjes te plaatsen. Op de 

website van Toerisme Limburg vzw en in de pas ontwikkelde fruitapp staat dit opgenomen. Bij de update van de 

fietskaart 2016 en de fruitcommunicatie 2016 zal deze slogan ook mee opgenomen worden. 

Er werd de voorbije jaren bovendien heel wat energie gestoken om de overdruk van toeristen tegen te gaan. Zo 

worden de toeristische activiteiten ondertussen verdeeld over een groter aantal Haspengouwse gemeenten om 

meer spreiding in ruimte te bekomen. Fruit als toeristisch product wordt het hele jaar door gecommuniceerd, 

zodat de grote piekmomenten (bloesem en oogst) wat worden afgezwakt en er meer spreiding in tijd komt.  

We werken al jaren aan een geïntegreerd aanpak rond fruittoerisme i.s.m. al onze partners. Het voorbije jaar 

werd daarom verder de nodige mankracht en tijd ingezet en integratie in onze communicatie voorzien. In 2016 

zetten we deze weg verder en zullen we op onze nieuwe fietskaart Limburg de slogan mee integreren en de 

partners verder aanzetten om de boodschap mee uit te dragen. 

Toerisme Limburg ambieert een respectvol fruittoerisme, want een goede en vruchtbare samenwerking met de 

deelnemende fruittelers en gemeenten is onontbeerlijk. We zijn ervan overtuigd dat de bezoeken aan fruittelers 

en veilingen het imago van het Haspengouwse fruit een boost geven en de toerist aanzetten om in de winkel 

voor fruit van onze streek te kiezen. Een meerwaarde voor onze fruittelers!  

De Directie Economie, Europa, Landbouw en Platteland – Dienst Landbouw en Platteland voert een stimulerend 

beleid ten dienste van de land- en tuinbouwsector. Diefstal van fruit betekent voor de fruitteler economische 

schade, doch preventieve maatregelen zijn meestal ook niet kosteloos.  

Wegens het ontbreken van een concrete vraag vanuit de sector zelf zijn er de afgelopen jaren vanuit het 

provinciaal landbouwbeleid geen gerichte acties opgestart. Wel adviseert de Dienst Landbouw en Platteland 

(o.m. in ruilverkavelingen) om fruitteeltpercelen die direct gelegen zijn langs het fietsroutenetwerk of andere 

toeristische infrastructuren waar mogelijk af te schermen met een haag (al dan niet fungerend als windscherm). 

Op die manier kan de directe toegang tot het perceel vanaf het fietsroutenetwerk bemoeilijkt worden. In 

welbepaalde gevallen kunnen fruittelers daarvoor een subsidie verkrijgen vanuit het Vlaams 

Landbouwinvesteringsfonds (VLIF) van het Departement Landbouw en Visserij. 

 
In de hoop u met deze informatie van dienst te zijn, tekenen wij 
 
Met vriendelijke groeten 

 

Namens de deputatie 

 

get. Renata Camps      get. Igor Philtjens  

provinciegriffier       gedeputeerde  

 


